

လေ့လာခြင်း(၄)

သေခြင်းတရား
နအော့

ဘေးဥပါဒ်တခု ဖြစ်ပေါ်လျှင် သတင်းခေါင်းစဉ်မှာ အမြဲပါရှိမည်။ ရုတ်တရက်သေခြင်းဆိုးသေခြင်းသည် လူတို့၏ ပြင်းပြစွာသိလိုစိတ်ကို နှိုးစွ စေသည်။ သေခြင်းတရားကိုယ်၌ မှာထူးဆန်းဘွယ်ရာစိတ်ဝင်စားဘွယ်ရာ ဖြစ်ပေါ်ခြင်းမရှိပါ။ သို့သော် အထက်ပါစာကြောင်းနှစ်ကြောင်းကိုဖတ်၍လူပေါင်းအယောက် ၂၅-၃၀ခန့် သေဆုံးခဲ့သည်ကိုတော့ စိတ်ဝင်စားစွာဖတ်မည်။ (ယင်းအရေအတွက်သည် တနာရီမှာလူပေါင်း ၆၂၅၀ကျော်သို့မဟုတ်တရက်အတွင်း အယောက် ၁၅၀၀၀၀ခန့် သေဆုံးခဲ့သည်ကိုပြသည်) တနေ့နေ့မှာ သင်သည်လည်းတယောက်အပါအဝင်ဖြစ်မည်။ ဤသို့သော ဘေးဒုက္ခဖြင့် ရင်ဆိုင်သေဆုံးသူ နည်းပါးသည့်အထဲမှာ သင်ပါဝင်မည်ဟု မဆိုလိုပါ။ တဘက်အနေနှင့်သာ မန်နေ့တရက်တွင်သင်၏နေ့စဉ်ပြုလုပ်နေကျလုပ်ရိုးစဉ်မှာ ရပ်နားသွားမည်။ သင်မရှိသော်လည်းကမ္ဘာလောကကြီးမှ ၁ဆက်လက်တည်ရှိနေမည်။ သို့ဖြစ်၍ သေခြင်းတရားကိုလေ့လာခြင်းမှာ အရေးကြီးလှပါသည်။

သေခြင်းတရားကို စဉ်းစားလျှင် မေးခွန်းအချို့ပေါ်လာမည်။ ကျွန်ုပ်ကမည် သူနည်း။ ကျွန်ုပ်သေဆုံးပြီးနောက်ဘာ ဖြစ်မည်နည်း။ ဘုရားသခင်၏ဖန်ဆင်းခြင်းရည်ရွယ်ချက်၌ ကျွန်ုပ်သည်မည်သို့ အဝင်မည်နည်း။ အခြေခံအားဖြင့်သေခြင်းတရားအပေါ် ထားရှိသော ဖြစ်နိုင်ဘွယ်သဘောထားအတွေးအခေါ် သုံးချက်ရှိပါသည်။ သေခြင်းတရားကို-

၁။ ဂရုမပြုဘဲနေသည်။

၂။ အမြင်မှာသေဟန်ရှိ၍ အမှန်သေသည်မဟုတ်ပါ။

၃။ သေခြင်းတရားကိုရင်ဆိုင်ပြီးလွတ်မြောက်သည့်လမ်းကိုရှာမည်။

ဤအတွေးအခေါ်ကိုပို၍သေချာစွာလေ့လာကြပါစို့။

(၁) သေခြင်းတရားကိုဂရုမပြုခြင်း။

ညသမန်နအော့

အနောက်တိုင်း၏ ယဉ်ကျေးမှု အရှိန်အဝါကြောင့် ဖြစ်ပေါ်ခဲ့သည့် အတွေးအခေါ်တခု ဖြစ်ပါသည်။ အနောက်တိုင်းအဖွဲ့အစည်း၌ သိပ္ပံပညာကို ဗဟိုပြုသည့် ရုပ်ဝါဒနှင့်ဒဿနိကဗေဒ၏ ဩဇာလွှမ်းမိုးမှုကြောင့်လည်းဖြစ် ပါသည်။ တိုင်းတာ၍ရသော လူ့ဘဝနှင့်သက်ဆိုင်သည့်အရာကို သိပ္ပံနည်းဖြင့်ဖြေရှင်းနိုင်သည်။ -သေဆုံးပြီးနောက် ဘာဖြစ်မည်နည်း။- ဟူသော ဆင်ခြင်မှန်းဆရသည့် ပြဿနာမျိုးမှာ သိပ္ပံနည်းဖြင့် ဖြေရှင်း၍ မရသည့် အတွက်အများစုကဂရုမပြု တော့ဘဲလျစ်လျူလိုက်ပါသည်။ လူအများစုသည် သိပ္ပံပညာမှထုတ်လုပ်ခဲ့သည့် အံ့ဘွယ်ရာဖြစ်သော အတွေး ရခက်အောင် ခင်းကျင်းပြသခြင်းမျိုး၌ မိန်းမော့တွေဝေခဲ့ကြသည်။ သေခြင်း တရားကိုမူစိတ်ထဲ၌ အတက်နိုင်ဆုံးဖျောက်ပစ်ကြသည်။

(၂) အမြင်မှာသေဟန်ရှိ၍ အမှန်သေသည်မဟုတ်ပါ။

န လငနတ အုအေ နအော့ ငျ ညသအ မနဉပ တအေ ငအ၊ နနဒျ၊ အသ ဘန

သေခြင်းသည် လူ့အသက်၏အဆုံးမဟုတ်ဘဲထာဝရသို့သွားသည့် ဝင်ပေါက်တခုဖြစ်သည်။ ဤအမြင်သည် ကမ္ဘာပေါ်ရှိဘာသာရေး၌ ကျယ်ပြန့်သော အများစု၏ ရှေးအမြင်တခုဖြစ်ပါသည်။ လူတို့မှာမသေနိုင်သော ဝိညာဉ်တခုရှိသည့် အယူအဆမှအဆင့်ပြု၍လူတို့မှာ ပုံစံမျိုးစုံအားဖြင့်တည်ရှိ နိုင်သည်ဟုယုံကြည်ကြသည်။ ဝိညာဉ်သည် ခန္ဓာကိုယ်မှထွက်ပြီး အခြားသောပုံစံအဖြစ်နှင့် အသက်ရှင်နေသည်။ သို့သော် အထက်ပါအယူဝါဒသည်(သမ္မာကျမ်း ၂တိုင်း၁၆)မှအပ၊ အတွေ့အကြုံများဖြစ်စေ၊ ကမ္ဘာပေါ်ရှိဘာသာရေး စာအုပ်များ၌ ဖြစ်စေ၊ သက်သေပြ၍ မရပါ။ အမှောင်၌ စမ်းတဝါးဝါးနှင့် ဆင်ခြင်မှန်းဆ နေရသည်။ လူတို့၌ စိတ်အာရုံချင်း ဆက်သွယ်မှု၊ အထူးအာရုံခံစားမှုများရှိကြောင်းလက်တွေ့စမ်းသပ်မှုများ ရှိခဲ့သည်။ သို့သော် လူ့ခန္ဓာကိုယ်သေပြီးနောက် အရာတခုခုဆက်အသက်ရှင်နေသည်ကိုတော့ သက်သေမပြနိုင်ပါ။ ဤသေခြင်းတရားနှင့်

ပတ်သက်၍ လူတို့မှာ ဖန်ဆင်းရှင်ဘုရားသခင်မှ စိတ်ချယုံကြည်လောက် သည့်ဖွင့်ပြောဆိုခြင်း လိုအပ်ပါသည်။ သမ္မာကျမ်းစာတအုပ်ထဲသာလျှင် ဤအချက်များကို ပေးနိုင်ပါသည်။ ကျွန်ုပ်တို့လူသားတို့အား တောင်းဆိုသည်မှာ -

(၃) သေခြင်းတရားကိုရင်ဆိုင်ပြီးလွတ်မြောက်သည့်လမ်းကိုရှာပါ။

^၆ခေန အနုအမေ့ မနုဇူအပ သီ နအော့ ညဉ့် သသို သမ တေပေ သ် နှုခစေန
ခန္ဓာကိုယ်သေဆုံးပြီးနောက် လူတို့၌ မသေနိုင်သော ဝိညာဉ်တခုသည် ဆက်လက်အသက်ရှင်နေသည်ဟူသည့် အယူအဆကို သမ္မာကျမ်းစာမှာ မတွေ့ရှိခဲ့ပါ။

ဥမအာသိသထ ယုံကြည်ခြင်းကို လက်ခံသော ခရစ်ယာန်များ အတွက် ဤအဆိုကို ကြားသိလျှင် သိမ့်ခါသွားမည်။ သို့သော်သမ္မာကျမ်းမှာ ဤသို့ဆိုထားပါသည်။

-အသက်ရှင်သောသူသည်မိမိသေရမည်ကိုသိ၏သေသောသူမူကား အဘယ်အရာကိုမျှမသိ။----- သင်ယခုသွား၍
ရောက်ရလတုံသော အရပ် တည်းဟူသော မရဏာနိုင်ငံ၌ လုပ်ဆောင်ခြင်း မရှိ။ ကြံစည်ခြင်းမရှိ။
သိပ္ပံအတတ်မရှိ။ပညာမရှိပါတကား။- (ဒေသနာ ၉:၅-၁၀)

ဤမှန်ကန်ချက်ကိုကြည့်ရှုသုံးသပ်ခဲ့လျှင်စိတ်ချမ်းသာစရာမဖြစ်နိုင်ပါ။သို့သော်လည်း ယင်းသည် စိတ်သဘောထား
နိမ့်ချစေသည့်အကြောင်း အရင်းတခုဖြစ်၍ လူတို့အားနှိုးဆွကာသေခြင်းတရားမှလွတ်မြောက်ဘို့ ရန်နည်းလမ်းတခု
အလျင်လိုနေကြောင်း သဘောပေါက် နားလည်စေ ပါသည်။

ကယ်တင်ခြင်းအစစိတ်နှိမ့်ချခြင်းက

၂ ဣလအေသည ယသာနညခရူ တအော့ ကာဠုအပ

ဘုရားသခင်ကြေငြာခဲ့သည်မှာ -စိတ်နှိမ့်ချခြင်း၊ နှလုံးကြေကွဲခြင်း

ငါ့စကားကြောင့်တုန်လှုပ်ခြင်းရှိသောသူကိုသာ ငါကြည့်ရှုမည်။- (ဟေဗြဲ၆:၅)
စိတ်နှိမ့်ချခြင်းမှာမိမိကိုယ်၌ ဘာမှတန်ဖိုးမရှိကြောင်းဖော်ပြသည်။နှလုံးကြေကွဲခြင်းမှာနောင်တရခြင်းကိုဖော်ပြသည်။
လူတို့သည် သဘာဝအားဖြင့် ဝါကြွားသည့်သတ္တဝါဖြစ်ပါသည်။ မသေနိုင်
သောဝိညာဉ်ရရှိခြင်း၏ယူဆချက်မှာလူတို့၏မွေးရာပါအာရုံညွတ်ခြင်းဖြစ်ပါသည်။သို့ရာတွင် အမှန်တရားကိုသိလိုလျှင်
အားလုံးသော ကြိုတင်တွေးထား သည့်ယူဆချက်များကို ဘေးသို့ပစ်ချကာမြောက်မြောက်ခြင်းမဟုတ်ဘဲ ဘုရား
သခင်ကလူသားတို့၏သဘောသဘာဝဖွင့်ပြခဲ့သည်ကိုသေချာစွာစဉ်းစားရပါသည်။

လူသား၏သဘာဝ

၃ န ငြအကမန သ် ငြည

-ဤအရေးကြီးသော အကြောင်းအရာကို သမ္မာကျမ်းစာ၌ အတွင်း ကျကျပြောဆိုခဲ့သည်။ လူသားများအစကနဦးက
မည်သို့တည်ရှိခဲ့ခြင်းနှင့် သေခြင်းတရားရောက်လာခြင်းဖြစ်သည်။ ပထမဦးဆုံးလူသားဖြစ်သည့်အာဒံ
နှင့်ဧဝအကြောင်းသည်ဒဏ္ဍာရီမဟုတ်ပါ။သမ္မာကျမ်း၏အစဦးအခန်း၌ အရေးပါအရာရောက်သည့်အချက်များမှတ်သားခဲ့သည်ကိုစဉ်း
စားကြပါစို့။

-ထာဝရအရှင် ဘုရားသခင်သည် မြေမှုန့်ဖြင့် လူကိုဖန်ဆင်း၍သူ၏ နှာခေါင်းထဲသို့ ဇီဝအသက်ကို မှုတ်တော်မူလျှင်
လူသည်အသက်ရှင်သော သတ္တဝါဖြစ် လေသည်။- (က ၂:၇)

အာဒံ၏ကိုယ်ခန္ဓာသည် ခြပ်စင်များမှပြုလုပ်၍ ရုပ်ဝတ္ထုပစ္စည်းအားလုံး၏ အခြေခံဖြစ်သည်။ဤခြပ်စင်များကို
တန်ခိုးစွမ်းအားကြီးဆုံးသောဖန်ဆင်းရှင် ကအံ့ဘွယ်ရာ အသွင်အပြင် လူ့ခန္ဓာကို ပုံသွင်းပေးသည်။ ယင်းတွင်ပျော့

ပျောင်းသောခန္ဓာကိုယ်တွင်း အစိတ်အပိုင်းများမှာ အပြန်အလှန်ဆက်စပ် လျက်ရှိသည်။ ထိုနည်းတူစွာပင် မိခင်၏ဝမ်းပိုက်၌
ကလေးငယ်များသည် အံ့ဘွယ်ရာဖွံ့ဖြိုးကြီးထွားစေသည်။

မြေမှုန့်ဖြင့်ဖန်ဆင်းသောအာဒံ၏ခန္ဓာကိုယ်ထဲသို့ ဘုရားသခင်ကဇီဝအသက်ကိုနှာခေါင်းမှမှုတ်သွင်းပေးခဲ့သည်။

အသက်မဲ့သည့်ခန္ဓာကိုယ်မှာအသက်ရှင် သောဝိညာဉ်ဖြစ်လာပါသည်။

ဝိညာဉ်

န သက္က

-လူ့အသက်သည် နားလည်ရန်ခက်ခဲသော၊ သတ်မှတ်ဖော်ပြခြင်း မပြုနိုင်သော အရာဖြစ်သော်လည်း လွယ်ကူစွာမှတ်သားနိုင်သည့် အရည်အချင်းတခုမှာ သေနိုင်သည်ကို အသိဖော်ပြထားပါသည်။ အသက်သည် ခန္ဓာကိုယ်၌ သီးသန့် လွတ်လပ်စွာ တည်ရှိသည်ဟူသော အထောက်အထားမရှိပါ။ သမ္မာကျမ်းထဲမှာ အတွေ့အကြုံအရ ခန္ဓာကိုယ်နှင့်အသက်သည် အပြန်အလှန် မှီခိုပြီး အသက်ရှင်သော ဝိညာဉ်တခု (သို့မဟုတ်) သတ္တဝါအဖြစ် စုပေါင်းဖွဲ့စည်းထားသည်။
-ဝိညာဉ်-ဟူသော စကားလုံးသည် သမ္မာကျမ်း၌ လူသားနှင့် တိရစ္ဆာန်ကို ညွှန်းပြသည်။ ငါးကို-စိတ်-တိရစ္ဆာန်၊ လူနှင့် သတ္တဝါဟူ၍ ဘာသာပြန်ခဲ့သည်။
သို့သော်လည်း မည်သည့်နည်းလမ်းနှင့်မျှ ထာဝရအသက်ရှင်ခြင်းဟူသော ယူဆချက်နှင့် ဆက်သွယ်မှုမရှိပါ။

အသက်ရှင်သော ဝိညာဉ်

ဗုဒ္ဓလေ့လာသူ

ကမ္ဘာဦးအခန်း(၂၅)၌ ဖော်ပြထားသည်မှာ လူသည် အသက်ရှင်သော ဝိညာဉ်ဖြစ်လေ၏ ဆိုလိုသည်မှာ အသက်ရှိသော လူသည် ဘုရားသခင်ဖန်ဆင်းသော အခြားသတ္တဝါများနှင့် အတူဆင်တူနေသည်။
ဒေသနာကျမ်း (၃:၁၉-၂၀) ဆိုထားသည်မှာ -လူသားတွေ့ကြုံသော အမှုကို တိရစ္ဆာန်တွေ့ကြုံတတ်၏ ထိုနှစ်ဦးတို့သည် တပါးတည်းသော အမှုကို

၅၂

တွေ့ကြုံလျက် တဦးသေသကဲ့သို့ တဦးသေတတ်၏ အလုံးစုံတို့သည် အသက်တမျိုးတည်းရှိကြ၏ သို့ဖြစ်၍ လူသည် တိရစ္ဆာန်ထက် ထူးမြတ်သော အကြောင်းမရှိ။ အလုံးစုံတို့သည် အနတ္တဖြစ်ကြ၏။ အလုံးစုံတို့သည် တခုတည်းသော အရပ်သို့ ရောက်တတ်ကြ၏။ အလုံးစုံတို့သည် မြေမှုန့်ထဲက ဖြစ်သည် နှင့် အညီ မြေမှုန့်ထဲသို့ ပြန်သွားတတ်ကြ၏။ -ဝိညာဉ်- စာလုံး၏ အဓိပ္ပာယ်မှာ သတ္တဝါဖြစ်ပါသည်။ ဝိညာဉ်သည် လူဖြစ်၏။ ဝိညာဉ်သည် လူ (သို့မဟုတ်) တိရစ္ဆာန်မှ ခွဲထုတ်၍ မရပါ။
ဖော်ပြသည့် ကျမ်းချက်မှာ လူသည် လုံးဝဘုရားသခင်ကို မှီခိုပြီး အသက်ရှင်နေသည်။ အကယ်၍ ဘုရားသခင်က ထိုဒီအသက်သို့ မဟုတ်စိတ်ကို လူ့ထံမှ ရုပ်သိမ်းလျှင် လူမှာ သက်မဲ့သတ္တဝါဖြစ်မည်။ ဤအချက်ကို နားလည်သဘောပေါက်ရန် အရေးကြီးပါသည်။ အကြောင်းမှာ အများစုသော ခရစ်ယာန်များက လူတို့သည် သေဆုံးပြီးနောက် မသေနိုင်သော ဝိညာဉ်သည် ဆက်လက်ရှင်နေသည်ဟူသော အမြင်ကို စွဲလမ်းထားကြသည်။ သမ္မာကျမ်းစာ၌ ဤသို့ သင်ကြားထားခြင်းမရှိပါ။
အမှန်မှာ ဤအချက်သည် ဒေဝဥယျာဉ်ထဲ၌ မြွေ၏ လိမ်ညာပြောဆိုခြင်းကြောင့် ဖြစ်ပါသည်။ မြွေက ဝေကို -သင်တို့သည် ကေန်အမှန်သေရမည်မဟုတ်- ဟုဆိုခဲ့သည်။ ဘုရားသခင်က အာဒံနှင့် ဧဝတို့အား မှာကြားခဲ့သည့် စကားနှင့် တိုက်ရိုက်ဆန့်ကျင်နေသည်။ (ဒေသနာ ၁၂:၅)၌ လူတို့သည် ဘုရားသခင်အပေါ် မှီခိုပြီး တည်ရှိနေရသည်ကို သက်သေပြသည်။ -မြေမှုန့်သည် နေရင်းမြေသို့ ဝိညာဉ်သည် အရင်ပေးတော်မူသော ဘုရားသခင်ထံသို့ ပြန်သွားလိမ့်မည်။- လူတို့ သေဆုံးပြီးနောက် ကောင်းကင်ဘုံသို့ ရောက်သွားမည်ဟု သက်သေအထောက်အထားမရှိခဲ့ပါ။ (ယောဥ:၁၃) မှာ အထူးသဖြင့် ဤသို့ ဆိုထားပါသည်။
-ကောင်းကင်ဘုံက ဆင်းသက်၍ ကောင်းကင်ဘုံ၌ ရှိနေသော လူသားမှတစ်ပါး အဘယ်သူမျှ ကောင်းကင်ဘုံ မတက်ပြီး လူသည် အပြစ်ကြောင့် သေရလိမ့်မည်။ (ရောဥ:၂၃)၌ ကျွန်ုပ်တို့ ဖတ်ခဲ့သည်မှာ -လူအပေါင်းတို့သည် ဒုစရိုက်ကို ပြု၍ ဘုရားသခင်ရှေ့တော်၌ အသရေပျက်ကြပြီ။-

၅၃

ထို့ကြောင့် အားလုံးသေ၍ သတိလစ်ကာ ရှင်ပြန်ထမြောက်သည် အထိ ဖြစ်ပါသည်။
(၁ကော ၁၅) တွင် ရှင်ပြန်ထမြောက်ခြင်း၌ မြော်လင့်ရကြောင်း အသေးစိတ် ဆွေးနွေးပါမည်။

လူသတ္တဝါသည် ဘုရားသခင်အား ပျော်ရွှင်မှုပေးရန်
ကြော-ဗ ဝေဒနာအကမန် အသားလန့်သိ စွန့်ကျက်မန

အားလုံးသော ဖန်ဆင်းခြင်း၌ လူကို ဖန်ဆင်းသည့် ရည်ရွယ်ချက်မှာ ဘုရားသခင်အား ပျော်ရွှင်မှုပေးရန် ဖြစ်ပါသည်။
-ကိုယ်တော်သည် ခပ်သိမ်း

သောအရာတို့ကိုဖန်ဆင်းတော်မူပြီ။ထိုအရာတို့သည်အလိုတော်ကြောင့်ဖြစ်၍ဖန်ဆင်းလျက်ရှိကြ၏-(ဗျာ ၄:၁၁)

တိရစ္ဆာန်များကို ဖန်ဆင်းခြင်းနှင့် လူကို ဖန်ဆင်းခြင်း၌ မတူပါ။ လူတို့အား နာခံသည်ဖြစ်စေ၊ မနာခံသည်ဖြစ်စေ၊ မိမိစိတ်ဆန္ဒသဘော အလျောက်စိတ်ကြိုက်ရွေးချယ် လုပ်ပိုင်ခွင့်ကိုပေးသည်။ သို့ဖြစ်၍ လူတို့မှာ မိမိ၏အပြုအမူကို အတိုင်းအတာတခု စိတ်ကြိုက်ရွေးပြီး ကျင့်ကြံကြမည်။ မိမိ၏စိတ်ဆန္ဒအလျောက် မလိုက်လျောဘဲ ဘုရားသခင်အား ရိုသေလေးစား ခြင်းသည်ဘုရားသခင်က မည်မျှပို၍ သာယာမှုရှိမည်ကို နားလည်သဘော ပေါက်ရမည်။ မိဘများကသားသမီးထံမှအနိမ့်ဆုံးသော ရိုသေမှုရသော်လည်း စိတ်သာယာမှုရရှိသည်။

လူ၏ကျရုံးမှု

ခြေချနေကမန

စိတ်ကြိုက်ရွေးချယ်လုပ်ပိုင်ခွင့်ကို အသုံးပြု၍ လူတို့၏တုံ့ပြန်မှုကို စမ်းစစ်ရန်ဘုရားသခင်က အာဒံနှင့်ဧဝတို့အား ရိုးရိုးသော စမ်းသပ်ချက်တခု ပေးလိုက်သည်။သူတို့အားဘုရားသခင်က- -ကောင်းမကောင်းကိုသိရာအပင်မှတစ်ပါး၊ ထိုဥယျာဉ်၌ ရှိသမျှသော အပင် တို့၏အသီးကိုသင်သည်စားရသော အခွင့်ရှိ၏ထိုအပင်၏အသီးကိုကားမစား

ရ။စားသောနေ့တွင်ကေန်အမှန်သေရမည်ဟုလူကိုပညတ်ထားတော်မူ၏။- (က ၂:၁၆-၁၇)

လူတို့မှာ စမ်းသပ်ချက်၌ ကျရုံးသဖြင့်သေဒဏ်ခံရသည်။သူတို့ထိုအသီးကို စားလျှင်ဘုရားဖြစ်၍ အကောင်းအဆိုးကိုသိမည်ဟု မြွေ၏ စုံစမ်းနှောက် ယှက်သည့်အကြံပေးမှုနှင့် အသီးမှာစားဘွယ်ကောင်းသည့်စွဲဆောင်မှုကြောင့် စားခဲ့၏။ကျင့်သုံးမာန်မှာ နှင့်ပြင်းပြသောတဏှာ ရမက်သည်သူတို့ကိုအနိုင်ယူလိုက်သည်။ ထိုစဉ်မှစ၍ ဤစာရိတ္တနှစ်မျိုးသည် လူတို့၏အခြေခံပုံဖော်ခဲ့ သည်။မြွေကဝေကိုဖြားယောင်သည့်စကားရပ်ကိုသတိထားကြည့်ကြပါ။

-သင်တို့သည်ကေန်အမှန်သေရမည်မဟုတ်ပါ။- (က၃:၄)

ဤသည်မှာလိမ်ညာခြင်းဖြစ်၍ ဘုရားသခင်၏နတ်ကပတ်တော်ကိုညှဉ်းပယ် ခြင်းဖြစ်ပါသည်။ ထိုစဉ်မှစ၍ လူတို့ပြုလုပ်သော ဘာသာရေး၌ လိမ်လည် ခြင်းတခုဖြစ်ပါသည်။

လူတို့၏အပြစ်ဒဏ်

ခြေချ ယသည့်နာညအသေည

အာဒံနှင့်ဧဝအား ဘုရားသခင်က တရားသော အပြစ်ဒဏ်ကိုပေးခဲ့ သည်။ ဤစာကြောင်းထဲရှိ စကားလုံးများသည် သေခြင်းတရား၏ အခြေခံ အဓိပ္ပါယ်ဖွင့်ဆိုခြင်းကိုထူးခြားစွာဖော်ပြသည်။

-သင်သည် မြေမှုန့်ဖြစ်၍ မြေမှုန့်သို့ပြန်ရမည်။- (က၃:၁၉) ဦးမှာလူတို့ သေဆုံးသွားသည့်အခါ တည်ရှိခြင်းမရှိတော့ဘဲ သူ့ကိုပြုလုပ်ခဲ့သည့်ခြစ်စင် များအဖြစ်သို့ပြန်လည်ဆွေးမြည့်ပျက်စီးခဲ့သည်။ -သူသည်အသက်ထွက်၍ မြေသို့ပြန်သွားတတ်၏ ထိုနေ့ခြင်းတွင် သူ၏အကြံအစည်တို့သည်ပျက်စီး ကြ၏- (ဆာ ၁၄၆:၄)

သေခြင်းတရားသည်မနာခံမှုအတွက် ဒဏ်ခတ်ခြင်းပင်ဖြစ်ပါသည်။ ဘုရား သခင်ကဤစာကြောင်းကို ကြေငြာပြီးနောက် အသက်ပင်၏ အသီးကို မစား ရန်ကာကွယ်သည့်အစောင့်အကျပ်တခုချထားပေးသည် -ထာဝရအသက်ကို ရခြင်းငှါ လက်ကိုဆန့်လျက် အသက်ပင်၏အသီးကိုယူ၍ မစားသင့်ဟုမိန့်

တော်မူ၏- (က ၃:၂၂)

အပြစ်တရား-ည

သေခြင်းတရားသည်အပြစ်တရား၏ဒဏ်ခတ်ခြင်းပင်ဖြစ်သည်။ -ပြစ်မှားသောဝိညာဉ်သည်အသက်သေရမည်- (ယေ ၈:၄)အကြောင်းမှာ

-အပြစ်တရား၏အခကားသေခြင်းပေတည်း- (ရော ၆:၂၃)

ဤဖော်ပြချက်မှာ ရှင်းလင်းသော အကြောင်းအကျိုး ဆက်စပ်မှု ရှိပါသည်။ အပြစ်တရားသည် သေခြင်းတရားကို ယူဆောင်လာသည်။ထို့ကြောင့်ထာဝရ သေခြင်းမှ လွတ်မြောက်ရန် ထွက်လမ်းရှာ ရာတွင် အရေးကြီးဆုံးမှာအပြစ် တရားကိုသိရန်လိုအပ်ပါသည်။

အပြစ်တရားသည်ဘုရားသခင်၏နတ်ကပတ်တော်ကိုမယုံကြည်သည့်အပြင်၊သူ၏အလိုအတိုင်းလည်းနာခံမှုမရှိခြင်းဖြစ်သည်။ယင်း၏အက ပြီးဆက်သည် စကြာဝဠာတခုလုံးနှင့်သက်ဆိုင်သည်။

-လူ့အပေါင်းတို့သည်ဒုစရိုက်ကိုပြု၍ဘုရားသခင်ရှေ့တော်၌ အသရေပျက်ကြ (ဧရာဝတီ)အာဒံနှင့်ဧဝတို့သည်ဤသေစေလောက်သည့် သားစဉ်မြေးဆက်သို့လက်ဆင့်ကမ်းခဲ့သည်။လူ၌ ရှိသောဤချို့ယွင်းချက် ကျမ်းစာအရလူ့အသွေးအသားဆိုင် သောအာရုံဖြစ်သည်။

တိမ်းစောင်းမှု ကို
သည်လူ့သဘာဝအဖြစ်တည်ရှိခဲ့သည်။

လူ့အသွေးအသားဆိုင်ရာအကျင့်များမှာအသွင်အပြင်အမျိုးမျိုးဖြစ်နိုင်သည်။အထောက်အထားများမှာ - -ဇာတိပကတိအကျင့်တို့သည် ထင်ရှားကြ၏ ထိုအကျင့်တို့မှကားသူ့မယားကိုပြစ်မှားခြင်း၊မတရားသောမေထုန်၌ မှီဝဲခြင်း၊ညစ်ညူးစွာကျင့်ခြင်း၊ ကိလေသာလွန်ကျူးခြင်း၊ ရုပ်တူကိုကိုးကွယ်ခြင်း၊ သူတပါးကိုပြုစားခြင်း၊ ရန်ငြိုးဖွဲ့ခြင်း၊ ရန်တွေ့ခြင်း၊ ဂုဏ်ပြိုင်ခြင်း၊ အမျက် ထွက်ခြင်း၊ငြင်းခုံခြင်း၊အချင်းချင်းကွဲပြားခြင်း၊သင်းကွဲခြင်း၊သူ့အကျိုးကိုငြူစူခြင်း၊ လူ့အသက်ကိုသတ်ခြင်း၊ ယစ်မျိုးကိုသောက်ကြူးခြင်း၊ ပွဲလုပ်ခြင်း မှစ၍ ထိုသို့သောအကျင့်ပေတည်း။- (ဂလာ ၅:၁၉- ၂၁)

ယင်းတို့သည် လွန်ခဲ့သော အနှစ်ခြောက်ထောင်ကျော်က အာဒံနှင့်ဧဝတို့က စတင်ခဲ့သည့်သဘာဝအကျိုးဆက်များဖြစ်ပါသည်။ဘုရားသခင်၏နည်းလမ်းကိုအလေးမမူခေါင်းမာသဖြင့်ယနေ့ဤကမ္ဘာလောကတခုလုံး ကိုဒုက္ခများစွာ ပြည့်သည့်အခြေအနေသို့ရောက်ခဲ့သည်။

တခုတည်းသောမြော်လင့်ခြင်း

န ဥညှပ်သစန

လေ့လာခြင်း(၂)၌ ဘုရားသခင်၏စရိုက်သဘာဝအချို့ကိုစမ်းစစ်ခဲ့သည်။

လူ၏စရိုက်အချို့ကိုယခုအကြမ်းဖျဉ်းစဉ်းစားကြပါ။ထင်ရှားစွာဆန့်ကျင်နေသည်ကိုအောက်ပါကျမ်းချက်၌ ဖော်ပြထားပါသည်။

-ထာဝရဘုရားမိန့်တော်မူသည်ကားငါ၏အကြံအစည်သည်သင်တို့၏အကြံအစည်နှင့်မတူ၊ငါ၏အကျင့်သည်လည်းသင်တို့၏အကျင့်နှင့်မ တူ၊မိုးကောင်းကင်သည် မြေကြီးထက်သာ၍မြင့်သကဲ့သို့ ငါ၏အကျင့်သည် သင်တို့၏ အကျင့်ထက်သာ၍မြင့်၊ငါ၏အကြံအစည်သည်သင်တို့၏အကြံအစည်ထက်ကွင်းသာ၍မြင့်၏- (ဟေရုရာ ၅၅:၈-၉)

လူတို့သေရခြင်းနှင့်သေသင့်ခြင်းသည်ဤနေရာ၌ ရှင်းလင်းလှပါသည်။ဘုရားသခင်သည်တရားမျှတသဖြင့်အပြစ်သားတို့အားထာဝရရှင် ခြင်းခွင့်မပြုပါ။သို့သော် ဘုရားသခင်၏ ဂုဏ်အင်္ဂါရပ်များထဲမှ နှစ်ခုသည် -သူ၏သနား ကြင်နာခြင်း နှင့်ခွင့်လွတ်ခြင်း- ဖြစ်ပါသည်။

-ကိုယ်တော်ကိုကြောက်ရွံ့စရာအကြောင်းရှိစေခြင်းငှါအပြစ်လွတ်ခြင်းအခွင့်ကိုပိုင်တော်မူ၏- (ဆာ ၁၃၀:၄)

လူတို့မှာအပြစ်ကျူးလွန်ခြင်းကိုရပ်ဆိုင်း၍မရသဖြင့်ဘုရားသခင်၏ခွင့်လွတ် ခြင်းရရန်အလွန်မုလို့အပ်နေပါသည်။

-ကိုယ်အပြစ်မရှိဟုငါတို့သည်ဆိုလျှင်ကိုယ်ကိုယ်လှည့်ဖြားကြ၏- (၁ယော ၁:၈)

အပြစ်နှင့် သေခြင်း၏ ဆုပ်ကိုင်မှုမှ လွတ်မြောက်ရန် တခုတည်းသောနည်း လမ်းသည်ဘုရားသခင်၏ နည်းလမ်းဖြစ်သည်ကို သမ္မာကျမ်း၌ အသေးစိတ် ဖော်ပြထားပါသည်။ထိုနည်းလမ်းမှာယုံကြည်ခြင်းအားဖြင့်ဖြစ်သည်။ ဘုရားသခင်လိုအပ်သည့် ယုံကြည်မှုမှာ အထူးအရည်အသွေးရှိသည်။င်းကို အောက်ပါအတိုင်းအဓိပ္ပာယ်ဖွင့်ဆိုထားသည်။ -ယုံကြည်ခြင်းသည် မြော်လင့် သောအရာတို့ကို မျက်မှောက်ပြုခြင်းဖြစ်၏ မမြင်သေးသော အရာတို့ကို သိမှတ်စွဲလမ်းခြင်းအကြောင်းဖြစ်၏- (ဟေပြု ၁၁:၁)

ယုံကြည်ခြင်းသည်မျက်နှာနှင်းယုံတတ်ခြင်းနှင့်မိုက်မဲသောယုံတတ်ခြင်းမဟုတ်ပါ။ ဂတိတော်ရှိခဲ့သည့်အတိုင်း ပြီးပြည့်စုံရန် မပေါ်သည့်တိုင် ဖြစ်မည်ဟု ခိုင်မာသော ယုံကြည်ခြင်းဖြင့် ဘုရားသခင်အား စိတ်ချယုံကြည်ခြင်းဖြစ်ပါ သည်။ဘုရားသခင်ညွှန်ကြားသည့်အတိုင်းနာခံ၍ကျွန်ုပ်တို့၏ ယုံကြည်ခြင်း ကိုသက်သေသာဓကအားဖြင့်ပြရမည်။

ဟေပြုဩဝါဒစာအခန်း၁၁၌ ယုံကြည် ခြင်းနမူနာများစွာပါရှိသည်။ ယင်းယုံကြည်မှုများတွင် အာဗြဟံ၏ယုံကြည် ခြင်းသည်အရေး ပါဆုံးဖြစ်သည်။

-အာဗြဟံသည် ထာဝရဘုရားကိုယုံကြည်သည်ဖြစ်၍ သူ၏ယုံကြည်ခြင်းကို ဖြောင့်မတ်ခြင်းကဲ့သို့မှတ်တော်မူ၏- (က ၁၅:၆)

အာဗြဟံသည် ဘုရားကို နာခံခြင်းဖြင့် သူ၏ ယုံကြည်ခြင်းကို ပြသည်။

(ယာ ၂:၁၇- ၂၆)ကိုဖတ်ကြည့်ပါ။

ထိုကြောင့်ယုံကြည်ခြင်းနှင့်နာခံခြင်းသည်ဘုရားသခင်၏သနားကြင်နာခြင်းထဲ၌ ခွင့်လွှတ်ခြင်းရရန်အာမခံချက်ရနိုင်သည့်အပြင်၊အပြစ်မှ
 ဘေးမှအကျိုးဆက် ဖြစ်သောသေခြင်းတရားကိုလည်း အောင်မြင်နိုင်သည်။ ဤသို့ဖြင့် လူတို့
 ကထာဝရအသက်ရရန်တခုတည်းသောမြော်လင့်ခြင်းဖြစ်ပါသည်။
 အမှန်မှာထာဝရအသက်သည်ဆုကျေးဇူးတော်ပင်ဖြစ်ပါသည်။
 ဘုရားသခင်ပေးတော်မူသောဆုကျေးဇူးတော် ကားငါတို့သခင်ယေရှုအားဖြင့်ထာဝရအသက်ပေတည်း။ (ဧရာ ၆း ၂၃)

၅၈

ဤကဲ့သို့ဖြစ်နိုင်သည်မှာယေရှုခရစ်တော်၏ကိုယ်ကျိုးစွန့်အနစ်နာခံခြင်းဖြစ်သည်ကိုနောက်အခန်း၌ လေ့လာမည်။ထာဝရအသက်သည်
 သေခြင်းမှရှင်ပြန်ထမြောက်သည့်အချိန်ကာလမှာ ရရှိမည်။

-ထိုကာလအခါမြေမှုန့်၌ အိပ်ပျော်သောသူများ(သေနေသူများ)တို့သည်နိုးကြလိမ့်မည်။အချို့တို့ကားထာဝရအသက်ရှင်ခြင်းရမည်။-
 (ဒ် ၁၂း ၂)

ဤတန်ခိုးကြီးသော ဆုကျေးဇူးတော်နှင့် ထိုက်တန်သူများသည် ထာဝရ အသက်ရှင်ခြင်းသို့ ပြောင်းလဲသွားမည်။
 သေခြင်းမှရှင်ပြန်ထမြောက်ခြင်း သည်မယုံနိုင်ဖွယ်ရာဟု ထင်ရသော်လည်း ဘုရားသခင်က ကျွန်ုပ်တို့အား
 အရာအားလုံးတို့၌ ဒီတခုကိုယုံကြည်ရန်လိုအပ်ပါသည်။ကျွန်ုပ်တို့သိသည်မှာဘုရားသခင်သည်အရာခပ်သိမ်းကိုတတ်စွမ်းသည်။

သေခြင်းမှရှင်ပြန်ထမြောက်ခြင်းသည် ယေရှုခရစ်တော်ကမ္ဘာမြေပေါ်သို့ပြန် ကြွလာစဉ်မှဖြစ်ပေါ်မည်။
 -ကောင်းကင်ဘုံမှကိုယ်တိုင်ဆင်းသက်တော်မူ၍ခရစ်တော်၌ သေလွန်သောသူတို့သည်အဦးထမြောက်ကြလိမ့်မည်။- (၁သက်ဌး ၁၆)

အချို့သောအမှတ်လက္ခဏာများသည်ယင်းအရေးကြီးသောအဖြစ်အပျက်များ
 ဖြစ်ပေါ်ရန်အလွန်နီးကပ်နေကြောင်းအခန်း၉၌ ရှင်းပြပါမည်။ကျွန်ုပ်တို့သည်
 ထိုနေ့ရက်အတွက်အဆင်သင့်ရှိရန်လိုအပ်ပါသည်။

အကျဉ်းချုပ် ၊ ကာမေပ

- သေခြင်းသည် အသက်၏အဆုံးဖြစ်သည်။ ထာဝရသို့ဝင်ရန်တံခါးပေါက် မဟုတ်ပါ။
- ကယ်တင်ခြင်းရရန်စိတ်နှိမ့်ချမှုရှိရမည်။
- သေခြင်းတရားသည်အပြစ်တရားကြောင့်ဖြစ်သည်။
- အပြစ်တရားသည် ဘုရားသခင်၏ နတ်ကပတ်တော်ကို မယုံကြည် သည့်အပြင်၊ နာခံခြင်းလဲမရှိသောကြောင့်ဖြစ်သည်။
- လူသားတို့သည်အပြစ်ကျူးလွန်ခြင်းကိုရပ်ဆိုင်း၍မရပါ။

၅၉

- ဘုရားသခင်၏ နတ်ကပတ်တော်ကို ယုံကြည်ပြီး နာခံလျှင် ခွင့်လွှတ် ခွင့်ရနိုင်ပါသည်။
- ယုံကြည်ခြင်းသည် ဘုရားသခင်၏ နတ်ကပတ်တော်ကို ယုံကြည်၍ နာခံခြင်းဖြစ်သည်။
- ထာဝရအသက်သည် ဘုရားသခင်ပေးခဲ့သောဆုကျေးဇူးတော်ဖြစ်ပါသည်။ သူ့ကိုယုံကြည်၍ သစ္စာရှိသောသူများကိုပေးသည်။
- ယေရှုခရစ်တော်ကမ္ဘာမြေပေါ်သို့ပြန်ကြွလာစဉ်သေခြင်းမှရှင်ပြန်ထမြောက်
 သည်ကာလ၌ ထာဝရအသက်ရရှိမည်။ယင်းသည်လူတို့၏တခုတည်းသောမြော်လင့်ချက်ဖြစ်သည်။

ဖတ်ရန်ကျမ်းချက်များ
 Passages for Bible reading
 က ၂ နှင့် ၃၊ ဆာ ၄၉ နှင့် ၁၄၆၊ ဒေ ၉၊ ဧရာ ၅ နှင့် ၆
 ၁ကော ၁၅။

လေ့လာခြင်း(၄)၏ပေးခွန်းတိုများ

၁။ မည်သည့်အဆိုများသည်မှန်ကန်သနည်း။

- (က) သေခြင်းတရားသည်အပြစ်တရားမှလာသည်။
- (ခ) လူအားလုံးတို့သည်အပြစ်ရှိသည်။
- (ဂ) ထာဝရအသက်သည်ဘုရားသခင်၏ဆုကျေးဇူးတော်ဖြစ်သည်။
- (ဃ) လူကောင်းမသေနိုင်ပါ။

၂။ သေခြင်းသည် လုံးဝသတိလစ်ခြင်းဖြစ်သည်ကို မည်သည့်ကျမ်းပိုဒ်က ဖော်ပြသနည်း။

- (က) သု ၉:၅ (ခ) ဝေ ၉:၅ (ဂ) ယေ ၉:၅ (ဃ) သေ ၉:၅

၃။ ကယ်တင်ခြင်းကို ရှာဖွေသူထံမှ ဘုရားသခင်သည် မည်သည့် အရည်အသွေးကိုလိုအပ်သနည်း။

- (က) ဝါကြွားခြင်း (ခ) ချမ်းသာကြွယ်ဝခြင်း
- (ဂ) နှိမ်ချသောစိတ်ရှိခြင်း (ဃ) ပျော်ရွှင်မှုရှိခြင်း

၄။ သမ္မာကျမ်း၌ သင်ကြားသည်မှာဘုရားသခင်ကလူကို---မှပြုလုပ်သည်။

- (က) တခြားသောသတ္တဝါမှ (ခ) ရေမှ
- (ဂ) မြေပေါ်ရှိမြေမှုန့်မှ (ဃ) သူမဖန်ဆင်းခဲ့ပါ

၅။ အသက်ရှင်သောဝိညာဉ်ဆိုသည်ကားအဘယ်နည်း။

- (က) အသက်ရှင်သောသတ္တဝါ။
- (ခ) ထာဝရအသက်ရှင်သောခန္ဓာကိုယ်အစိတ်အပိုင်းတခု။
- (ဂ) မျက်စိ။
- (ဃ) မသေမပျက်နိုင်သောသတ္တဝါ။

၆။ လူကိုအဘယ်ကြောင့်ဖန်ဆင်းရသလဲ

- (က) တိရစ္ဆာန်များစောင့်ရှောက်ရန်။
- (ခ) မြေကိုထွန်ယက်ရန်။
- (ဂ) ဘုရားသခင်အားပျော်ရွှင်မှုပေးရန်။
- (ဃ) မိမိကိုယ်ကိုစိတ်ပျော်ရွှင်ရန်။

၇။ အာခံနှင့်ဝေတို့၏မနာခံမှုကြောင့်မည်သို့သောဒဏ်ကိုခံခဲ့ရသနည်း။

- (က) သူတို့အားသေဒဏ်ပေးသည်။
- (ခ) သူတို့ကိုရိုက်နှိပ်သည်။
- (ဂ) ဘုရားသခင်ကသူတို့ကိုလုံးဝငြင်းပယ်ခဲ့သည်။
- (ဃ) သူတို့ကိုခံနှင့်ပစ်ပေါက်သည်။

၈။ အပြစ်တရားဆိုသည်ကားအဘယ်နည်း။

- (က) အသွေးအသားအာရုံ။
- (ခ) သေခြင်း။
- (ဂ) ဘုရားသခင်၏ပညတ်တော်ကိုမနာခံခြင်း။
- (ဃ) လူ့၏သဘာဝ။

၉။ ယုံကြည်ခြင်းဆိုသည်မှာအဘယ်နည်း။

- (က) မဖြစ်နိုင်သည်ကိုယုံကြည်ခြင်း။
- (ခ) ဘုရားသခင်၏ကြံစည်တော်ကိုသိခြင်း။
- (ဂ) မသိသည့်အရာကိုစိတ်ချယုံကြည်ခြင်း။
- (ဃ) သက်သေအထောက်အထားမမြင်ဘဲအရာတခုကိုမျှော်လင့်ခြင်း။

၁၀။ သမ္မာကျမ်းစာသင်ကြားခဲ့သည်မှာ

- (က) မြော်လင့်စရာမရှိ။
- (ခ) သေခြင်းမှရှင်ပြန်ထမြောက်ခြင်း။
- (ဂ) အားလုံးအတွက်နှောင်ဘဝ။
- (ဃ) တရားမျှတသူများကောင်းကင်ဘုံ၌ ထာဝရရှိခြင်း။

Carelinks, PO Box 152, Menai NSW 2234 AUSTRALIA www.carelinks.net